
Protokół Nr XXVI/2016 
z obrad XXVI sesji Rady Powiatu V kadencji, 

która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Nidzicy 
w dniu 29 grudnia 2016 r. 

 
Ad. 1. 
Przewodnicząca Rady Powiatu p. Elżbieta Góralska otworzyła obrady sesji o godzinie 12:00, 

następnie przywitała wszystkich obecnych i zaproszonych gości. 
Przewodnicząca Rady oświadczyła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, 

co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Listy obecności  radnych  i przybyłych gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
Uwag do porządku obrad nie było. Został przyjęty jednogłośnie. 

 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2016, 
2) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nidzicy na 2017 rok, 
3) zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu na 2017 rok, 
4) ustalenia opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 

pływających w 2017 roku, 
5) ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie oraz 

wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi, 
6) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne na terenie Powiatu 
Nidzickiego oraz zakresu i trybu kontroli prawidłowości ich pobrania 
i wykorzystywania, 

7) wyrażenia zgody na oddanie w najem sali dydaktycznej znajdującej się w budynku przy 
ul. Jagiełły 1 stanowiącym własność Powiatu Nidzickiego, będącym w trwałym 
zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy, 

8) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2017-2025, 
9) uchwalenia budżetu Powiatu Nidzickiego na rok 2017: 

-  odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Zarządu, 
-  odczytanie opinii Komisji stałych, w tym Komisji właściwej do spraw budżetu, 
-  odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
-  odczytanie stanowiska Zarządu w sprawie opinii Komisji, 
-  dyskusja nad projektem uchwały, 
-  głosowanie nad projektem uchwały, 

10) udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego, 

11) ustalenia wynagrodzenia Starosty Nidzickiego. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski. 

 

 
Ad. 2. 
Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie było. Został przyjęty jednogłośnie. 
 
 

- projekt - 
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Ad. 3. 
Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Zarządu przedstawił Starosta Grzegorz 

Napiwodzki. Stanowi ono zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 
p. Andrzej Bróździński prosił o rozszerzenie informacji nt. zawiadomienia Burmistrza 

odnośnie ul. Nowomiejskiej. 
p. Iwona Urbanowicz wyjaśniła, że jest to ostatnia posesja na terenie osiedla Cegielniana, 

jadąc na Waszulki. Nieruchomość została wydzielona dla firmy transportowej. Wydzielono przy 
tym grunt na poszerzenie drogi powiatowej.  

p. Joanna Szczepkowska zapytała o zasady rozliczeń podatku VAT, dlaczego została 
wprowadzona zmiana?  

p. Renata Mróz odpowiedziała, że w pierwszej wersji PUP był objęty centralizacją VAT, 
natomiast po wyjaśnieniach Ministerstwa Finansów, jednostka ta została wyłączona z centralizacji 
podatku VAT. 

p. Waldemar Słupski zapytał, na czym opierało się stanowisko Powiatowego Zarządu Dróg 
odnośnie terminu opracowania projektu. 

p. Jacek Dłuski wyjaśnił, że firma wystąpiła z wnioskiem o wydłużenie terminu opracowania 
projektu. Ostatnie uzgodnienia określały ostateczny termin rozliczenia. Od 16 grudnia br. naliczane 
są kary umowne. Będą jeszcze konsultacje prawne.  

p. Ryszard Kumelski zapytał, który to już wniosek firmy? 
p. Jacek Dłuski odparł, że czwarty. 
 
Ad. 4. 
p. Krzysztof Skurczyński zwrócił się z następującymi zapytaniami: 
1) co się stało z drzewami wyciętymi przy drodze do Likus? 
2) czy Starosta otrzymał protest mieszkańców Orłowa w sprawie drogi? 
3) jakie były ruchy powiatu w sprawie połączenia chodnika w Nidzicy z drogą na Łynę? 

Wspomniał, że zabiegali o to p. Rozmus i p. Kumelski, a w prasie chwalił się tym p. Śpiewak. 
 
p. Krzysztof Żukowski poprosił o zapoznanie radnych z wynikami kontroli 

przeprowadzonej przez NFZ w nidzickim szpitalu. 
p. Anna Osłowska odpowiedziała, że przedstawi wyniki. 
 
p. Elżbieta Góralska poinformowała, że w dniu wczorajszym odbyła się rozprawa w Sądzie 

Pracy dotycząca sprawy p. Bróździńskiego. Poprosiła Pana Starostę o przedstawienie jej 
rozstrzygnięć. 

 
Ad. 5.1)  
p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na rok 2016.  
Pytań i uwag nie było. 
Rada, w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/145/2016 w 

sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2016, która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 5.2)  
p. Elżbieta Góralska zaznaczyła, że projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 

planu pracy Rady Powiatu w Nidzicy na 2017 rok omawiany był na posiedzeniach komisji. Nie 
było do niego żadnych uwag, więc przystąpiła do głosowania. 

Rada, w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/146/2016 w 
sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nidzicy na 2017 rok, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 5.3) 
p. Waldemar Słupski zaznaczył, że projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Nidzicy na 2017 rok był omawiany na 
posiedzeniach Komisji. Przytoczył jego zapisy. 

Uwag i pytań nie było. 
Rada, w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/147/2016 w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Nidzicy 
na 2017 rok, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5.4) 
p. Elżbieta Bieniek omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających w 2017 roku.  
Uwag i pytań nie było. 
Rada, w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/148/2016 w 

sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 
obiektów pływających w 2017 roku, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5.5) 
p. Grzegorz Gromański omówił projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie oraz wysokości kosztów w 
przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi. 

Uwag i pytań nie było. 
Rada, w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/149/2016 w 

sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie oraz 
wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5.6) 
p. Sławomir Knapiński omówił projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i placówek oświatowych prowadzonych 
przez osoby prawne lub fizyczne na terenie Powiatu Nidzickiego oraz zakresu i trybu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. Zaznaczył, że komisje uwag i poprawek odnośnie 
projektu nie zgłaszały. 

Pytań i uwag nie było. 
Rada, w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/150/2016 w 

sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne na terenie Powiatu 
Nidzickiego oraz zakresu i trybu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania, 
która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5.7) 
p. Iwona Urbanowicz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody 

na oddanie w najem sali dydaktycznej znajdującej się w budynku przy ul. Jagiełły 1 stanowiącym 
własność Powiatu Nidzickiego, będącym w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
w Nidzicy. 

Uwag i pytań nie było. 
Rada, w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/151/2016 w 

sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem sali dydaktycznej znajdującej się w budynku 
przy ul. Jagiełły 1 stanowiącym własność Powiatu Nidzickiego, będącym w trwałym 
zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy, która stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
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Ad. 5.8) 
p. Renata Mróz przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2017-2025. Opinia Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie projektu tejże uchwały była również pozytywna. 

Uwag i pytań nie było. 
Rada, w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/152/2016 w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2017-
2025, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5.9) 

p. Renata Mróz przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Nidzickiego na rok 2017. Podkreśliła, że projekt uchwały budżetowej Powiatu 
Nidzickiego na 2017 rok został przygotowany na podstawie: 
- decyzji Wojewody Warmińsko-mazurskiego o wstępnych wielkościach dotacji celowych dla 
powiatu, 
- informacji z Ministerstwa finansów o wstępnej kwocie subwencji ogólnej, 
- udziału we wpływach podatku od osób fizycznych, 
- materiałów planistycznych złożonych przez jednostki organizacyjne powiatu. 
Kwotę przychodów i rozchodów zaplanowano na podstawie przewidywanego rozliczenia roku 
2016 oraz planowanym harmonogramem spłat rat kredytów i pożyczki w 2017 roku. 
Ponadto w uchwale ujęto plany dwóch wydzielonych rachunków jednostek oświatowych i 
wydatków nimi finansowanych. Głównym źródłem wpływów tych rachunków są wpłaty uczniów 
za wyżywienie oraz związany z tym zakup artykułów spożywczych. 
Budżet roku 2017 jest budżetem realnym, zabezpieczającym prawidłowe wykonanie zadań 
publicznych przez jednostki organizacyjne powiatu oraz zamykającym się nadwyżką budżetową. 

p. Ryszard Kumelski – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, 
Zdrowia, Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie - przedstawił opinię komisji odnośnie projektu 
budżetu powiatu na rok 2017. Była ona pozytywna.  

p. Krzysztof Skurczyński zaprzeczył. Pamięta, że był przeciwny. 
p. Ryszard Kumelski stwierdził, że na przedostatniej komisji wszyscy głosowali „za”. 
p. Krzysztof Skurczyński przeprosił. 
p. Waldemar Słupski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i 

Finansów, Rolnictwa i Ochrony Środowiska - przedstawił opinię Komisji odnośnie projektu 
budżetu powiatu na rok 2017. Była ona pozytywna.  

Następnie p. Renata Mróz przedstawiła uchwałę Nr RIO.VIII-0120-566/16 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 25 listopada 2016 roku w 
sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Nidzicy projekcie uchwały budżetowej na 
2017 rok oraz o możliwości sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w tym projekcie. 
Opinie w obu tych kwestiach były pozytywne. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki zaznaczył, że budżet 2017 roku jest budżetem realnym, 
prorozwojowym, zabezpieczającym funkcjonowanie każdej jednostki organizacyjnej powiatu i 
realizację jej zamierzeń. Dzięki wprowadzonym wcześniej oszczędnościom osiągamy wskaźnik 
zadłużenia określony ustawą o finansach publicznych, wygospodarowujemy środki finansowe na 
spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań oraz na pokrycie wkładu własnego na zadania 
inwestycyjne.  W 2017 roku planujemy do realizacji  przedsięwzięcia przy znacznym zaangażowaniu 
środków zewnętrznych m.in.: inwestycje drogowe w ramach PROW, program ,,Cyfrowy Region”, 
montaż instalacji fotowoltaicznych na budynkach placówek oświatowych, remont i przebudowę 
kompleksu sportowego ZSO, projekt ,, Promocja i profilaktyka chorób układu oddechowego”, 
projekty ,,Erasmus” realizowane przez ZSO.  Udział wydatków inwestycyjnych w wydatkach 
ogółem stanowi 20,65% natomiast zadłużenie na koniec 2017 roku wyniesie 7.943.777,11 zł. co 
stanowi 17,68% planowanych dochodów w 2017 roku i będzie niższe prawie o 5% do planowanego 
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zadłużenia na koniec 2016 roku. Starosta zapewnił, że zarząd, jako organ wykonawczy, dołoży 
wszelkich starań aby jego realizacja przebiegała zgodnie z planem oraz przepisami prawa, a 
otrzymane środki z zewnątrz były wykorzystane jak najefektywniej w celu realizacji zadań. W tym 
miejscu chciałbym podziękować wszystkim, którzy przyczynili się do opracowania budżetu tj. 
Zarządowi Powiatu, wszystkim radnym, p. Skarbnik, kierownikom Wydziałów Starostwa 
Powiatowego i dyrektorom jednostek organizacyjnych Powiatu Nidzickiego. Zarząd Powiatu 
dołoży starań, żeby realizacja budżetu przebiegała sprawnie. Podziękował wszystkim za wkład 
pracy przy tworzeniu budżetu. 

Nie było chętnych do udziału w dyskusji na temat projektu budżetu, dlatego Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie.  

Rada, w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów: 12 – „za”, 2 – „przeciw”, 0 – 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXVI/153/2016 w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Nidzickiego na rok 2017, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki w imieniu Zarządu Powiatu podziękował wszystkim, którzy 
głosowali za przyjęciem budżetu powiatu. 

 
Ad. 5.10) 
p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  
Uwag i pytań nie było. 
Rada, w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVI/154/2016 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5.11) 
p. Elżbieta Bieniek omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Starosty Nidzickiego.  
p. Andrzej Bróździński zaznaczył, że będzie głosował „przeciwko”, dopóki w jednostkach 

pracownicy nie będą mieli podwyżek od wynagrodzeń zasadniczych, a nie razem z doliczoną 
wysługą lat.  

Więcej uwag i pytań nie było. 
Rada, w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów: 10 – „za”, 2 – „przeciw”, 2 – 

„wstrzymujące się” podjęła uchwałę Nr XXVI/155/2016 w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Starosty Nidzickiego, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 6. 
p. Jacek Dłuski odpowiedział na zapytania p. Krzysztofa Skurczyńskiego. Poinformował, że 

na wycinkę ogłoszono przetarg. Firma Standew prowadziła prace pod nadzorem herpetologa. 
Chodziło o to, że firma, która zapłaci więcej za drzewo, wygra przetarg. Ponadto żadne formalne 
protesty nie wpłynęły, tylko pojedyncze zapytanie telefoniczne.  

p. Krzysztof Skurczyński zapytał o zjazd do jeziora. 
p. Jacek Dłuski odparł, że zejście do jeziora nie stanowiło drogi żółwi. 
Starosta Grzegorz Napiwodzki dodał, że do 15 października musieliśmy czekać z robotami. 

Inwestycja jest odebrana i już można użytkować drogę. Dodał, że sołtysi dziękowali Panu 
Wicestaroście za realizację tej inwestycji. Podziękowania kierowane były do wszystkich radnych. 

Następnie Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział na zapytanie p. Krzysztofa 
Skurczyńskiego dotyczące ciągu pieszo-rowerowego przy drodze wojewódzkiej. O ile sobie 
przypomina, to pierwsze nasze działania skierowane były do Wojewódzkiego Zarządu Dróg. 
Złożone zostały wnioski o połączenie drogi wojewódzkiej ze ścieżką rowerową. Odpowiedzi 
budziły nadzieję, ale nie były jednoznaczne. Odbywały się również spotkania z przedstawicielami 
Samorządu  Województwa odnośnie przebudowy drogi wojewódzkiej i ciągu pieszo-rowerowego. 
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Najważniejsze działania z naszej strony, to były gesty, wsparcie finansowe, przekazanie gruntów na 
odcinku do Działdowa – ok. 70 000 zł, zwolnienie z opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 
powiatowych, wsparcie sieci szerokopasmowej (191.328,05 zł), a następnie deklaracja udzielenia 
dotacji w kocie 500.000 zł na przebudowę dróg 545 i 604 na 2017 r. oraz 200.000 zł w roku 2018.  
Ciąg rowerowo-pieszy powstał dzięki tym działaniom. W trakcie realizacji jest droga 604 i 545. 
Zaznaczył, że z objazdu nie wszyscy są szczęśliwi, ale jest to jedyny objazd. Standard drogi jest 
wszystkim znany. Można jeździć przez Janowiec Kościelny, ale Starosta przejeżdża wyznaczonym 
objazdem codziennie monitując stan drogi. Ulewne deszcze wpłynęły na rozmycie poboczy. Mimo 
zakazu, na drodze pojawiał się na początku ruch ciężarowy. Skierował w połowie grudnia pismo 
do firmy Skanska, informujące, że jeśli nie podejmą działań naprawy bieżącej, to cofniemy im 
uzgodnienie. Naprawa wszystkich ubytków będzie natychmiastowa. Codziennie będą monitować 
stan drogi. W Bartoszkach deklarują stałą poprawę stanu drogi, wg uzgodnionych z Powiatowym 
Zarządem Dróg standardów. Wyraził prośbę, aby tłumaczyć mieszkańcom, informować, 
uspokajać, studzić emocje. Zapytał, co będzie, jak firma wejdzie z większym zakresem prac w 
miasto? Już jest przecież tyle emocji. Ze swojej strony powiat również naprawiał ubytki w drodze 
przez Bartoszki, wbudowywał swoją masę. Otrzymamy masę na zimno od Skanski. Teraz może 
być już tylko lepiej. Jeśli jednak ktoś liczy, że droga ta będzie, jak S-7, to wyprowadza z błędu. 
Będzie dalej w określonym standardzie. Starosta dodał, że gminy wydają pozwolenia na wycinkę 
drzew, dlatego też przyczyniają się do tego, że coś się u nas zaczęło zmieniać. 

Głos oddano Zastępcy Burmistrza - p. Leszkowi Śpiewakowi. Wspomniał, że o ciągu pieszo-
rowerowym rozmawiano bardzo długo. Mówili o tym także radni. W poprzedniej kadencji 
przystąpili do rozmów z Dyrektorem Królikowskim, Marszałkiem Brzezinem. Posiadają stosowne 
porozumienia. Mają też uchwałę o wspólnej realizacji inwestycji: I etap - ul. Sprzymierzonych, II 
etap – zjazd na Radomin – do ścieżki na Łynę. Poprawiło się bezpieczeństwo komunikacji pieszej 
i rowerowej. Przejścia będą doświetlone; zwracaliśmy na to uwagę. Wszystkim zależy na 
bezpieczeństwie. Dodał, że istotne są kwoty. Gmina Nidzica 9 lutego podpisała porozumienie. 
Deklaruje pomoc w kwocie 80.775,50 zł oraz 38.644,46 zł. Gmina deklarowała także pomoc przy 
inwestycji powiatowej  w Rączkach. Stwierdził, że więcej takich wspólnych działań będziemy 
podejmować. Od Nidzicy do Robaczewa planowany jest ciąg rowerowo-pieszy. Inne ścieżki 
rowerowe również będą budowane. Podziękował za współpracę gminy i powiatu. Pogratulował 
przyjęcia budżetu na 2017 rok.  

p. Krzysztof Skurczyński stwierdził, że gdyby to się znalazło w prasie, to tematu by w tej 
chwili nie było. Nasz Starosta nie lubi się chwalić. Pan Śpiewak sam się wypowiedział w gazecie. 

p. Leszek Śpiewak odparł, że wypowiedział się o faktach nie będzie się spierał, czyja jaka była 
rola. Zrobiliśmy to dla dobra mieszkańców.  

p. Ryszard Kumelski wspomniał, że w tamtej kadencji były wnioski, żeby wybudować ścieżkę 
rowerowo-pieszą. Nie raz Starosta i Burmistrz jeździli do Olsztyna w tej sprawie. Ścieżka jest dla 
dobra mieszkańców i ludzie będą z niej korzystać. Od 2004 r. zaczęliśmy lobbować drogę 545. 
Trzeba wszystkim pogratulować, że to miasto będzie wreszcie oddychać. Podziękował i 
pogratulował wszystkim obecnym za wkład pracy. 

 
p. Anna Osłowska odniosła się do zapytania odnośnie kontroli w ZOZ. Poinformowała, że 

ostatnia kontrola jeszcze trwa. Dotyczy opieki długoterminowej. Potwierdza ogromne 
zapotrzebowanie na tego typu usługę, długie kolejki oraz niedofinansowanie tych usług. Problemy 
te ZOZ uzewnętrznia w swoim wniosku. Dodała, że potrzebna jest pomoc radnych w formie 
poręczenia kredytu. Również gmin. ZOZ posiada nowe łóżka, sprzęt, ale nie ma miejsca. 
Konieczna jest rozbudowa. Ponadto ZOZ zamyka już projekt na informatyzację. Przygotowywany 
jest duży projekt na przebudowę szpitala, żeby poszerzyć bazę łóżkową. 

p. Ryszard Kumelski uważa, że jeśli wniosek otrzyma dofinansowanie zewnętrzne, to powiat 
sam będzie w stanie poręczyć kredyt. Jeśli nie, to trzeba będzie prosić o pomoc gminy. Strabag z 
poprzedniej wersji, okroił projekt na 15 mln zł. Zapytał, na jakim etapie jest projekt? 
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p. Anna Osłowska odpowiedziała, że kosztorys został złożony, wypełniony w programie 
Jowisz, w którym odbywa się opiniowanie projektu przez Wojewodę, Ministerstwo Zdrowia, NFZ. 
Wojewoda otrzymał dnia 15 grudnia 2016 r. projekt do zaopiniowania. Ma na to czas do końca 
stycznia. Ogłoszenie konkursu będzie jutro. Ze wstępnych informacji wie, że projekt oceniany jest 
pozytywnie. 

 
Pan Starosta ustosunkował się do zapytania Przewodniczącej Rady o sprawę sądową 

związaną z radnym A. Bróździńskim. Poprosił o przedstawienie sprawy radcę prawnego –                        
p. Edwarda Ośko.  

p. Edward Ośko poinformował, że wczoraj w Sądzie Rejonowym w Szczytnie odbyła się 
sprawa z powództwa PIP w Olsztynie o ustalenie, że p. Andrzej Bróździński łączył stosunek pracy 
podczas prowadzenia kursów teoretycznych dla młodocianych. Rozpatrywana była skarga, do 
której p. Ośko wydał opinię na ten temat. Sąd po bardzo dokładnym rozpoznaniu oddalił 
powództwo  PIP i jako właściwe uznał umowy cywilno-prawne. Sąd podzielił stanowisko powiatu, 
że prowadzenie tych kursów jest przypadkiem, gdzie występują elementy mieszane. Tu decyduje 
wola stron. Zainteresowana prowadzenieM kursu osoba mogła przyjąć lub odrzucić proponowane 
zajęcia. Trudno jest nawiązać w tym przypadku umowę o pracę, bo trudno doliczyć dodatkowe 
stażowe, czy inne kwoty wynikające z Karty Nauczyciela.  p. Ośko zaznaczył, że wyrok nie jest 
prawomocny. Natomiast p. Andrzej Bróździński wstąpił w rolę powoda. Taki wyrok potwierdza 
słuszność Rady Powiatu w sprawie skargi. 

 
Ad. 7. 
p. Krzysztof Skurczyński podziękował Dyrektor ZOZ – p. Annie Osłowskiej  za opiekę w 

szpitalu. Prosił, by przekazano podziękowania załodze szpitala. Podziękował także Kierownik 
PCPR – p. Annie Kalinowskiej za miłą obsługę. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki podziękował za miłe słowa. Dodał, że wszędzie, we 
wszystkich jednostkach jest taka atmosfera.  

p. Waldemar Słupski zawsze powtarzał, że nasz szpital reprezentuje dobry poziom. 
Podziękował dyr. ZOZ za znaczną pomoc, kiedy inne szpitale nie potrafiły. Zwrócił się także z 
prośbą, żeby interweniować odnośnie połączenia drogi za mostem w Kozłowie. Jest ono tragiczne. 
od strony Kozłowa wpada się w dół, zjeżdża się z mostu, droga jest źle wyprofilowana. Na moście 
nie widać drogi na wprost. Prosił o więcej pachołków przy krawędzi drogi po prawej stronie.  

p. Anna Osłowska podziękowała za pochwały. Podała informację z ostatniej chwili, że 
Wojewoda pozytywnie zaopiniował projekt ZOZ. 

p. Paweł Bukowski zapytał, czy jest możliwość doświetlenia ronda, gdzie zginęła kobieta oraz 
koło „Konsumu” i przy Biedronce na ul. Olsztyńskiej. Zauważył, że w Olsztynie przy przejściach 
są montowane niżej dodatkowe lampy. Zapytał, czy coś takiego możliwe jest do wykonania w 
Nidzicy. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział, że przedstawi sprawę Burmistrzowi, ponieważ 
oświetlenie leży w jego gestii. Uważa, że należałoby sprawdzić projekt w kwestii oświetlenia. Być 
może na etapie przebudowy zostałby problem rozwiązany. 

p. Ryszard Kumelski zaznaczył, że odnośnie ul. Olsztyńskiej jest dużo sygnałów. Nie widać 
przejścia. Prosił, żeby coś tam zrobić. Może jakieś światło migające. 

 
p. Joanna Szczepkowska zapytała Wiceprzewodniczącego Rady (dyrektora NOK), w jakim 

stopniu hotel  i restauracja są gotowe na Sylwestra. 
p. Paweł Bukowski zaprosił do Restauracji prowadzonej przez p. Zalewskiego. Jest tam miła 

obsługa. Hotel rusza także. Jedno piętro będzie czynne w Sylwestra. Równocześnie prowadzone są 
dalsze prace. Stara się zrobić tak, żeby w hotelu był odpowiedni standard. 
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p. Elżbieta Góralska przeczytała apel Komendanta Powiatowego Policji dotyczący 
bezpieczeństwa podczas Świąt.  

p. Waldemar Słupski odniósł się do przeczytanego apelu. Podkreślił, że na drodze do 
Napierk jest słabe oświetlenie. Wysepka nie jest nieoświetlona. Uważa, że ci, którzy odpowiadają 
za drogi, powinni też odpowiadać za bezpieczeństwo. Zapytał, czemu to nie dotyczy zarządców 
dróg. 

Przewodnicząca Rady złożyła wszystkim życzenia noworoczne, a następnie, wobec 
wyczerpania porządku, o godz. 15:08 zamknęła XXVI sesję Rady Powiatu w Nidzicy. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała:  
M. Wojtaszewska  
 
 
 
 
 
 
 


